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Dr. Szili Katalin
az Országgyűlés Elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Asszony!

„Meddig adott haladékot eva ügyben Brüsszel ?, címmel a Házszabály 91.§-a alapján kérdést
kívánok benyújtani Draskovics Tibor pénzügyminiszter úrhoz .

A kérdésre írásban kérném a válaszát .

Tisztelt Miniszter Úr !

Sajtóértesülések szerint az EU még mindig arra vár, hogy Magyarország igazolja, hogy az eva
nem módosítja az adóbevételek szintjét, hiszen a brüsszeli végrehajtó testület és a tagállamok
képviselőiből álló, úgynevezett áfabizottság azt tervezte, hogy a napokban foglalkozik újra az
eva kérdésével, de a témát le kellett vennie a napirendről, mert a magyar
Pénzügyminisztériumból még nem kapta meg az elégséges bizonyítékokat . Brüsszel állítólag
megismételte, ha Magyarország nem tudja igazolni az említett tényt, akkor a bizottság
szabálysértési eljárást indíthat ellene . Az áfabizottság a jelenlegi állás szerint állítólag
januárban tud újra foglalkozni az üggyel, és nem kizárt, hogy amennyiben a kívánt igazolások
akkorra sem érkeznek meg, megindítja a procedúrát . Az Európai Bizottság már a magyar EU-
csatlakozás elölt jelezte : azt gyanítja, hogy az eva jelenlegi formájában nem áll összhangban
az értéknövekedési adóról szóló egyik közösségi irányelvvel, ezért Magyarországnak
valószínűleg módosítania kell azt. A problémát a jelek szerint az okozza, hogy az eva
alkalmazásával feltehetően kisebb adóbevételek folynak be, mint ha ez az adózási forma nem
létezne. Jóllehet az adóztatás az unióban csaknem teljes egészében nemzeti hatáskörbe
tartozik, az értéknövekedési adóról (áfa) szóló egyik közösségi irányelv szerint az uniónak
gondoskodnia kell arról, hogy az áfát valamennyi tagországban harmonizált szabályok szerint
szedjék be. Az eva alkalmazása a bizottság véleménye szerint nem áll összhangban az
irányelvvel, de Budapest még bizonyíthatja ennek ellenkezőjét .

Tisztelt Miniszter Úr!

- Meddig adott haladékot evaügyben Brüsszel?

Budapest, 2004-10-18

Tisztelettel várom válaszát,
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Dr. Bagó Zoltán

írásbeli kérdés
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